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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kíván-e hazánk előre lépni a füstmentesség terén? Mit
gondol a kormány a svéd dohányzásmentes modellről?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy a nyár közepén nyilvánosságra hozott kutatás szerint nagyjából három millió uniós állampolgár
életét lehetett volna megmenteni azzal, ha 12 uniós tagország a füstmentességet választotta volna. 
Azaz, a dohányzás radikális visszaszorítása mellett tesznek hitet és ennek irányába mozdulnak el.

A svéd állami gyakorlatot vizsgálva – amely az egyik legszigorúbb a dohánytermékekkel 
kapcsolatban – megállapítható volt, hogy ha az uniós tagállamok döntéshozói a svédekhez 
hasonlóan a kevésbé káros alternatívákat vonzóbbá, elérhetőbbé és megfizethetőbbé tennék a 
hagyományos cigarettánál, akkor komoly mértékben hozzá lehetett volna járulni az emberek 
egészségi állapotának javulásához, a dohányzás okozta megbetegedések és halálozások 
visszaszorításához.

A kutatás megállapításai szerint Magyarországon a vizsgált 20 éves időtartamban (2000-2019 
között)  250 ezer ember maradhatott volna életben, amennyiben a svéd irányelveket átültetik 
akkoriban a hazai gyakorlatba. Még súlyosabb, hogy közel 8 millióra tehető a potenciálisan 
elvesztett életévek száma a dohánytermékeknek kedvező szabályozás miatt.

Tisztelt Miniszter Úr!

Mindezekre tekintettel kérdezem:

-          Tervezi-e a kormány szigorítani a dohánytermékek kereskedelmével kapcsolatos 
szabályozást?
-          Elég meggyőző érvnek tartja-e a fent említett kutatás adatait, következtetéseit?
-          Miként kívánja a kormány csökkenteni a dohányzás okozta egészségkárosodást, 
halálozást? Ennek része-e a kevésbé káros alternatívák nagyobb térnyerése?



-          Gondolkodik-e a kormány a svédhez hasonló „vészkijárat” megteremtésében a 
dohányzóknak? 

Várom megtisztelő válaszát!
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